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Z A P I S N IK 

 

24. sjednice Gradskog vijeća Grada Valpova, održane 14. svibnja 2019. godine u 

Vijećnici  broj 1 Gradskog vijeća Grada Valpova, M. Gupca 32. 

 

 Sjednica je počela sa radom u  17:00 sati.    

 

Sjednici su nazočni sljedeći vijećnici: Ivana Bagarić, Jozo Bogdanović, Kristina 

Čamagajevac, Zdravko Ćorić, Dubravko Kučinac, Marijan Mandić, Vitomir Matoković, 

Stanislav Milošević, Zoran Pavošević, Zoran Pepić, Dejan Pisačić, Jozo Piškorjanac,  

Miroslav Šmit i Igor Uranjek.. 

 

Ne nazočni vijećnici: Marko Tomoković, Tihomir Tomić i Željko Varžić. 

  

Ostali nazočni: Matko Šutalo, gradonačelnik, Ana Brajnović, zamjenica 

gradonačelnika, Hrvoje Gašparović, zamjenik gradonačelnika,  Zvonko Barišić, tajnik Grada, 

Marko Vuksanić, pročelnik Upravnog odjela za gospodarstvo i društvene djelatnosti, Oliver 

Vazdar, pročelnik Službe za financije i proračun, Goran Šimić, v.d. pročelnika Upravnog 

odjela za komunalne i stambene djelatnosti, Zvonko Kajunić, viši stručni suradnik za lokalnu 

samoupravu, Damir Pepić, direktor tvrtke Dvorac d.o.o. Valpovo, Siniša Peterlić. direktor 

tvrtke Urbanizam d.o.o. Valpovo, Vanja Miličević, direktor VPC, Darko Slivar, direktor HRV, 

Milutin Narančić, Ines Brezovac, novinarka HRV, Lidija Aničić, novinarka Glasa Slavonije, 

Monika Đogaš, novinarka Gradskog radia Belišće.  

  

Zapisnik na sjednici vodi Tonka Bartulović-Franković, djelatnica Gradske uprave. 

 

Sjednicu je otvorio predsjednik Gradskog vijeća Dejan Pisačić, pozdravio sve 

nazočne, utvrđuje da je nazočno 14 vijećnika. Uz poziv za sjednicu dostavljen je i prijedlog 

dnevnog reda. Predsjednik poziva nazočne, ukoliko imaju prijedloga za izmjenu i dopunu 

predloženog dnevnog reda, da ih podnesu. Budući da drugih prijedloga nije bilo, predsjednik 

stavlja na glasovanje prijedlog dnevnog reda. Nakon provedenog glasovanja, vijećnici su 

usvojili jednoglasno (14 glasova ZA) ovaj 

 

d n e v n i   r e d 

 

 1. Aktualni sat. 

 2. Godišnji izvještaj o izvršenju Proračuna Grada Valpova za 2018. godinu. 

 3. Prijedlog: 

     a) 2. Izmjena i dopuna Proračuna Grada Valpova za 2019. godinu, 

     b) Odluke o izmjenama Odluke o izvršavanju Proračuna Grada Valpova 

         za 2019. godinu,  
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       c) Odluke o pokriću manjka iz 2018. godine u 2. izmjeni i dopuni Proračuna 

           Grada Valpova za 2019. godinu, te projekcijama za 2020. i 2021. godinu. 

   4. Prijedlog Odluke o kratkoročnom zaduživanju Grada Valpova u 2019. godini. 

   5. Prijedlog Odluke o dugoročnom zaduženju Grada Valpova kod Hrvatske 

       banke za obnovu i razvitak. 

   6. Izvješće o radu i poslovanju Hrvatskog radija Valpovštine d.o.o. za 2018. godinu. 

   7. Informacija o pripremama za održavanjem 51. smotre amaterskog kulturnog 

        stvaralaštva  „Ljeto Valpovačko. 

    8. Prijedlog Odluke o donošenju I. Izmjena i dopuna Detaljnog plana uređenja 

        stambenog naselja Okrugljača Valpovo. 
   9. Prijedlog Odluke o izradi V. Izmjena i dopuna Urbanističkog plana uređenja  

       Grada Valpova. 
 10. Prijedlog Odluke o izradi IV. Izmjena i dopuna Prostornog plana uređenja  

       Grada Valpova. 
11. Izvješće o izvršenju Programa održavanja komunalne infrastrukture za 

      2018. godinu u Gradu Valpovu. 

12. Izvješće o izvršenju Programa građenja komunalne infrastrukture za 

      2018. godinu za Grad Valpovo. 

13. Informacija o stanju socijalne skrbi na području Grada Valpova u 2018. godini. 

14. Pitanja i prijedlozi. 

 

Prelazi se na rad prema usvojenom dnevnom redu. 

 

TOČKA 1. AKTUALNI SAT 

 

PITANJA VIJEĆNIKA 

 

Dubravko Kučinac 

- imam pitanje za gradonačelnika, pod točkom 8. dnevnog reda imamo „Prijedlog Odluke o 

donošenju I. Izmjena i dopuna Detaljnog plana uređenja stambenog naselja Okrugljača 

Valpovo“, radi se o česticama koju su sada poljoprivredno zemljište, a u dogledno vrijeme 

trebale bi postati građevinsko zemljište, ovom izmjenom će se moći koristiti i u svrhu 

izgradnje stambenih objekata. Uvidom u zemljišne knjige, vidim da je vlasnik jedne od čestice 

gosp. Nikola Šutalo, pa vam postavljam pitanje, da li je navedeni gospodin sa vama u rodu, 

ukoliko je, sljedeće pitanje bi bilo, da li ste možda poslali upit eventualno Povjerenstvu za 

sukob interesa, da ne bi bili vi kao predlagač, odnosno Gradska uprava kao predlagač u 

sukobu interesa zbog toga što je eventualno, ako je s vama dotični gospodin u rodu?  

 

Vitomir Matoković 

- imam dva pitanja, ali ću se referirati na ovaj letak što je nedavno podijeljen po kućanstvima 

po Gradu Valpovu i prigradskim naseljima. Prvo pitanje za gradonačelnika, uz uvjet da mi 

kao Klub vijećnika HDZ i koalicijskih partnera podržimo izmjene i dopune, i ova kratkoročna 

i dugoročna zaduženja, da li ćete demantirati na neki način ovaj letak i  uz neko obrazloženje 

drugi letak da građanima grada Valpova i prigradskih naselja donesete drugu sliku, vezano 

uz sve ove navode i ove projekte što idu, ništa tu nije sporno, međutim, sporno je, gdje se 

gradski vijećnici, konkretno ja se osjećam prozvan kao gradski vijećnik iz prigradskog naselja 

Marjančaci, govorim u svoje ime i u ime ljudi koji su svih ovih 27 godina radili za svoje 

prigradsko naselje zdušno, ako itko voli taj Grad, onda sam ja to, kao Slavonac, Šokac koji 

živim za svoje selo, za ljude i sve ono što se gradilo i napravilo u mjestu. Određeni ljudi po 

prigradskim naseljima su proširili priču kako gradski vijećnik Matoković opstruira projekte i 

kako nije za projekte, ja bih bio najveći idiot kada bi bio protiv izgradnje, nadogradnje ili bilo 

čega u svojem mjestu. Ide energetska obnova DVD Marjančaci, dinamika ide, ali ovo je na 
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neki način sramotno i djeluje nekorektno, nepošteno prema drugima koji su možda iz drugih 

političkih opcija. Drugo pitanje, može mi netko odgovoriti, vezano je za imovinsko pravne 

odnose, otprilike prije 3 godine Gradsko vijeće  je donijelo suglasnost na izmjene i dopune 

urbanističkih planova, usklađenje, u svrhu legalizacije postojećih objekata, proširenje 

građevinske zone i mogućnost građenja, odnosi se na nogometno igralište NK Croatia, znamo 

da ide pokretanje osnivanja nogometnog kluba uz mogućnost gradnje, pa vas pitam, da li ste 

uputili dopis državi, odnosno da država daruje postojeću česticu u svrhu ovog projekta i 

dokle je to stiglo? 

 

Ivana Bagarić  

- pitanje za gradonačelnika, u izvještaju o izvršenju Proračuna za 2018. godinu vidjeli smo 

poveću stavku od 830.647 kn za intelektualne usluge, pa ako nam možete do slijedeće sjednice 

ili pročelnik Vazdar dostaviti pismeno odgovor koji su to točno troškovi za koje tvrtke ili koje 

autorske honorare ili ugovore o djelu? 

 

Zdravko Ćorić 

- imam dva pitanja, prvo je vezano za kružni tok prema Bocanjevcima, s obzirom da se radi 

Podravska magistrala, potez D. Miholjac-Valpovo, a da se kružni tok nalazi na našoj 

obilaznici, s obzirom da se već dugo godina zauzimam da se riješi pitanje tog čvorišta 

kružnog toka, jer prošle godine je gradonačelnik rekao da bi se gradilo, kružni tok da je uzet 

u dugoročni plan, pa me zanima u kojoj je to sada fazi, da li će biti skoro rješenje, ili je već 

sada u planu, to je prvo pitanje. Drugo pitanje, s obzirom da ste dali našim umirovljenicima 

uskrsnice što pohvaljujem, zanima me da li ste pravili kalkulacije, s obzirom da sam ja 

predložio za božićnice, isto tako da se da ljudima u potrebi, nezaposlenima, i svima onima 

koji imaju jednaku potrebu, da li ste to napravili i da li ste dijelili to? 

 

Jozo Bogdanović 

- imam dva pitanja, prvo pitanje se odnosi na kratkoročno zaduživanje, na 3 mil.kn, zanima 

me što je bilo ključno da se usmjeri taj zahtjev prema kratkoročnom zaduživanju, budući da je 

ono skuplje, izaziva veće fiskalne posljedice nego dugoročno, nismo li mogli taj iznos na neki 

način inkomponirati ili povećati dugoročno zaduživanje, pa bi ta kamatna stopa bila ne 2,5 

nego bi bila primjerena onoj koja se odnosi na dugoročno zaduživanje. Drugo pitanje je 

lokalnog karaktera, odnosi se na Nard, koliko smo se pomakli u pogledu pitanja kanalizacije, 

znam da je u pitanju bila revizija projekta, odnosno njegova izgradnja i dogradnja, zanima 

me, budući da je ovdje gosp. Pepić, da i on o tome nešto kaže, isto tako znam da se radi na 

reviziji dokumentacije oko doma za Nard, zanima me u kakvom je statutu taj projekt, jer to su 

pitanja koja meni postavljaju ljudi, a svakako je potrebno znati status tih projekata? 

 

Miroslav Šmit 

- imam dva pitanja u vezi infrastrukture za vodovod i vodovodnu mrežu, o tome smo i prije 

razgovarali, da li je to negdje zapelo, međutim sada je u Jutarnjem listu na jedno dvije 

stranice osvrt novinara o problemu s EU u vezi tih projekata što se tiče vodovodnih mreža, ne 

samo u našem Gradu, nego i drugim, ne znam uopće o čemu se radi?, da li netko nešto zna o 

tome pa da nas izvijesti, ne mora gradonačelnik, može i netko drugi. I još jedna stvar što se 

tiče vode i vodovoda, to sam već pitanje prije postavo, jedan apsurd, ja imam  račun za vodu 

za 3 mjesec, imam dva brojila, jedno za kuhinju, drugo za kupatilo, na jednom mjestu sam 

potrošio 3 kubika vode, a na drugom sam potrošio 2 kubika, ono što je po meni apsurdno i ne 

mogu si ja to rastumačiti nikako, kako to da sam za dva kubika više platio, a za 3 kubika 

manji iznos, pa mi ta računica ne ide nikako u glavu?   
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Jozo Piškorjanac 

- imam dva pitanja, prvo pitanje će biti konkretno Harkanovci, tehnička stvar, pročelnika sam 

već zamolio i vjerujem da će to riješiti, ali želim ovdje za govornicom reći na Gradskom 

vijeću, zamolba da se pod hitno očisti ona rupa gdje se bacaju lampioni, vijenci i sve ostalo 

na groblju u Harkanovcima, nema se više gdje staviti, a ujedno prijedlog da bi se u 

budućnosti trebalo razmišljati da se ti lampioni stavljaju posebno, kao i onaj otpad 

biorazgradiv, trebalo bi razmišljati o nekakvim kontejnerima u budućnosti, to je moj 

prijedlog. Također što se tiče tehničke prirode u 11 mj. za Svisvete smo na žalost imali ružan 

događaj, da su preko noći, dan uoči Svisvetih vandali došli i pokrali ono zadnje što je bilo od 

bakra na našoj mrtvačnici, a prije toga su pokrali vodoravne i vertikalne rine, na kraju su 

sada limove koje su na krovu sve poskidali, jer bakar je skup na ovom tržištu starog željeza, 

to je sada vrlo ružno, kada je vjetar bojimo se da ne bi digao onu šindru i nastat će veća šteta, 

policija je bila, ovaj tehnički dio je odrađen, ja sam izvijestio službe, znam da su objekti 

osigurani, pa mislim da ne bi trebalo biti sporno da se to riješi. Harkanovci također, mi smo 

imali smotru folklora, na smotri je bilo dva dana jako puno ljudi, manifestacija koju mi 

održavamo 17 godina kao KUD i MO, na taj način učimo našu djecu, da znaju tko su, što su i 

kamo pripadaju, čuvamo našu šokačku tradiciju, a imam priliku često čuti da se mnogi oni 

koji nisu šokci zaklinju u tu tradiciju koji su došli na ove prostore živjeti, da treba sačuvati 

šokačku tradiciju, što apsolutno podržavam kao šokac, no međutim, dolazim u situaciju kroz 

ove silne godine da, koliko god sam ja često puta znao govoriti da se treba naći model i prije, 

pa ću reći i sada na koji način kvalitetnije osigurati financijska sredstva za takve događaje, i 

rekao sam to jučer na sastanku koji smo održali, smatram da za ubuduće se to treba puno 

ozbiljnije postaviti i konkretnije staviti u Proračun te manifestacije, da bude točno stavka u 

Proračunu koja će kazati, kao što imamo stavku za Ljeto valpovačko, koju apsolutno 

podržavam kao tradiciju, tako da ima stavka za manifestacije kulturne i sve ostale 

manifestacije za prigradska naselja. Neka mjesta imaju takve događaje (nabraja ih), nama je 

to vrlo teško financirati i MO, ali naravno vjerujem i Gradskoj upravi i gradonačelniku, jer 

ako nemate poziciju, teško je to sve iskemijati. Koristim ovu govornicu da se zahvalim prije 

svega onima koji su ovih 17 godina pomagali ovu manifestaciju, želimo da damo svoj 

doprinos toj manifestaciji, a dođemo u situaciju da treba sada plaćati troškove (navodi 

primjere troškova), a ono što ovdje želim reći gradonačelniče, predsjednik je s vama 

razgovarao, rečeno mu je da se ne može to staviti u taj program MO, ukoliko vi to ne možete 

riješiti, treba se reći da se ne može, a onda ću ja tražiti model kako da to riješim, kao i do 

sada, ali za ubuduće takve stvari želim da se znaju. Prije sam isto govorio da su ta sredstva 

nedostatna, a tada je bilo puno manje novaca nego sada, tako da smatram da ako iskreno 

podržavamo tu našu šokačku tradiciju i ovo podneblje, da se tako i ponašamo. Drugo pitanje, 

reprezentacija, jer kada smo počeli ovaj mandat, prvog su prozvali mene i gosp. Ivanovića, 

naravno da za ovakve manifestacije dolazi do povećanja troškova, ali vidim gradonačelniče 

da je i vama reprezentacija puno narasla, pa vas molim da i vi kažete da li su razlozi takvog 

karaktera ili nekog drugog, vi ste tada na početku mandata govorili kao i mnogi vaši 

suradnici da je reprezentacija nepotrebna, da ju treba smanjiti, da se ona treba gotovo 

ukinuti, no međutim, kada dođete u poziciju obnašanja vlasti, onda znate i vidite sami šta 

znači s jedne strane kada nešto moraš raditi, odrađivati, s druge strane kada si oporba i da 

ne kažem drugačije kritizirati? 

 

Stanislav Milošević 

- imam dva pitanja, prvo pitanje odnosi se na obnovu sakralnih objekata na valpovačkom 

groblju, zanima me u kojoj je fazi obnova križnog puta, kapelice na groblju i grobova 

valpovačkih župnika. Drugo pitanje odnosi se na obnovu ceste Starovalpovački put za Dravu, 

jednom je napravljana sanacija, međutim vrijeme i ovi proljetni radovi su napravili da se 

praktično cesta vratila u početno stanje, pa bi trebalo to pogledati i eventualno izvršiti još 

jednom sanaciju, da bi ta cesta bili u boljoj funkciju nego je sada? 
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Marijan Mandić 

- prošlu subotu održan je 2. Festival sira i vina u Valpovu, u našem prekrasnom dvorcu, u 

suradnji Grada Valpova, TZ Grada Valpova i Udruge Karašička Republika, gdje je bilo 

predstavljeno iz lokalnih područja, regije i šire krasni uradci naših vinara i sirara, pa me  

zanima gradonačelniče, koje je vaše saznanje i povratna informacija o tome događaju, kako 

su se izjasnili sami izlagači i mediji u vezi toga? 

 

Dejan Pisačić 

- imam pitanje za pročelnika za financije, na jednoj od slijedećih točaka nam je na redu 2. 

izmjene i dopune Proračuna, uvidom u njih uočio sam nekoliko stavki: uređenje javne 

rasvjete, održavanje i uređenje zelenih površina, sufinanciranje kanalizacijskog priključka i 

uređenje sakralnih objekata, iznos negdje oko 1,9 mil. kn, za dugoročno zaduženje, pa me 

zanima jesu li te stavke sukladne sa Zakonom o Proračunu i sa Pravilnikom o zaduživanju 

lokalne uprave i samouprave? 

 

ODGOVORI GRADONAČELNIKA 

Gradonačelnik Matko Šutalo je pozdravio sve nazočne, te odgovorio na postavljena  pitanja. 

 

- odgovor na pitanja vijećnika Dubravka Kučinca, vijećnici već znaju da je Detaljni plan za 

Okrugljaču donesen prije 10 i više godina, radi se o tome da se sada mijenja kao što je rekao 

i pročelnik, da se može fazno raditi, da se ne radi odjednom, budući naravno ako se bude 

radilo odjednom to su prevelika sredstva za Grad, ali u doglednoj budućnosti vjerujem da 

ćemo moći fazno raditi, tako da smo sada podijelili u tri faze i samo se o tome radi u ovoj 

izmjeni Detaljnog plana. Što se tiče da li je vlasnik jedne čestice tamo, sada ne znam da li ona 

ulazi u taj Detaljni plan Nikola Šutalo, je, to je naš rođak iz Australije, koji je kupio tu zemlju 

prije nekih 30 i više godina. 

- odgovor na pitanja vijećnika Vitomira Matokovića, gledat ću da kao i do sada upoznajem 

naše sugrađane o tome što se događa u Gradu i prigradskim naseljima, vjerujem da nisam 

pogriješio s ovim letkom i tako ću nastaviti ubuduće, budući naši sugrađani zaslužuju znati 

ono što radi Gradska uprava i što se događa na Gradskom vijeću. Što se tiče samih projekata, 

svi smo svjesni toga, da ova dva mjeseca od kada je zakazana ona prva sjednica, da jako 

puno toga stoji u mjestu, iz razloga što smo ovu sjednicu trebali održati prije dva mjeseca, i 

dva mjeseca jako puno znači i kod javne nabave i kod izvođača radova također, imamo 

nekoliko ugovora već potpisanih što se već trebalo početi raditi, ali na žalost to dva mjeseca 

stoji. Vezano za nekretninu u Marjančacima, NK Croatia, dokumentacija se priprema jednako 

tako kao i za nekretninu gdje igra NK Drava Nard, to ćemo uputiti nadležnom ministarstvu, 

vjerujemo da ćemo to dobiti u naše vlasništvo, kako bi mogli prijaviti na nekakav projekt, 

rekli smo da ćemo ići na nekakav sportsko rekreacijski centar, međutim, ukoliko i ne budemo 

dobili u vlasništvo, možemo tražiti suglasnost od RH za prijavu na projekt, kao što to radimo i 

kod drugih projekata što se tiče nekretnina koje su u vlasništvu države. Kad smo već kod NK 

Croatia, htio bi upoznati gradske vijećnike i vijećnicu, da pored onih funkcija za koje znate da 

obnašam u NK Mala mljekara, a isto tako i u Karate klubu Valpovo i to više od 20 godina, da 

sam izabran i za dopredsjednika NK Croatia Marjančaci, naš vijećnik Zoran Pavošević je 

predsjednik kluba, a vijećnik Vitomir Matoković je u Nadzornom odboru kluba, nadam se da 

ćemo na jesen zaigrati, da će NK Croatia ponovno živnuti, a jednako tako i Marjančaci, bit će 

drago svim žiteljima Marjančaca. Što se tiče ostalih nekretnina koje su u vlasništvu RH, mi 

smo još 2017. godine uputili zahtjev Ministarstvu državne imovine za darovanjem, ali do sada 

nismo dobili povratnu informaciju da li će nam se to dozvoliti ili ne, jedan projekt je 

prijavljen ovdje u ulici M. Gupca, nekretnina koja je u vlasništvu RH, prijavili smo, dobili 

smo suglasnost od države, jednako tako kao i za ovu zgradu ovdje, kada bude natječaj za 

energetsku obnovu, moći ćemo prijaviti, budući imamo suglasnost od vlasnika. 
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- odgovor na pitanje vijećnice Ivane Bagarić, dobiti ćete pisani odgovor od pročelnika za 

financije i proračun. 

- odgovor na pitanje vijećnika Zdravka Ćorića, kružni tok u Bocanjevcima, on je u planu, 

kada se bude radila cesta kroz županiju, župan je obećao da će to biti završetak do kraja 

iduće ili do kraja 2021. godine, vjerujemo da će se do tada izgraditi kružni tok prema 

Bocanjevcima, mislim da je već dokumentacija gotova, samo se čekaju sredstva županije, 

države, kako će se to već financirati, doista ne znam. Što se tiče božićnica, naravno kao što 

smo isplatili prošle godine božićnice našim umirovljenicima planiramo ih isplatiti i ove 

godine, imamo sredstva osigurana u Proračunu, vjerujem, gledat ćemo naravno, to sam rekao 

i sada kada smo dijelili i uskrsnice ukoliko bude mogućnosti da se ta sredstva i povećaju. 

- odgovor na pitanja vijećnika Joze Bogdanovića, vezano za kratkoročno i dugoročno 

zaduženje, to bi molio pročelnika za financije i proračun da vam objasni, a vezano za 

kanalizaciju u Nardu, imamo izabrane projektante i oni rade na novelaciji projekta, cijena će 

biti puno veća od one koju smo planirali, ali uskoro bi trebala dokumentacije biti gotova, i 

vjerujem kada izađe natječaj da ćemo prvo prijaviti kanalizaciju u Nardu, a nakon toga u 

izradi je novelacija dokumentacije za bela sela, koja do sada nije napravljena, tako da ćemo i 

tamo imati spremnu dokumentaciju, gledati da prijavimo na natječaje koji bi trebali izaći, u 

najavi su. Dom u Nardu, prije nekoliko dana dobili smo dobru informaciju, odnosno uputili 

su nam dopis za dopunom dokumentacije, tako da vjerujem da će nam proći i taj projekt, 

kada?, doista ne mogu reći, ali iskreno se nadam da bi to moglo biti vrlo brzo. 

- odgovor na pitanja vijećnika Miroslava Šmita, to bi molio direktora Dvorca da odgovori. 

- odgovor na pitanja vijećnika Joze Piškorjanca, što se tiče povećanja reprezentacije,  

Gradsko vijeće je usvojilo sa 16 glasova za, 1 suzdržanim glasom Proračun za 2019. godinu, 

tako da ne vidim razloga objašnjavati zašto je reprezentacija veća, povećali smo sredstva po 

svim stavkama. Što se tiče manifestacije u Harkanovcima, ono što sam se dogovorio sa 

predsjednikom KUD to smo ispoštovali, rečeno mu je, da ubuduće, a i sada da može 

nadopuniti dokumentaciju, to nije vezano za ono što upućuje VMO Harkanovci već preko 

udruga u kulturi, da sve manifestacije koje KUD i  ostale udruge koje su prihvatljivi 

prijavitelji, da sve manifestacije prijavljuju u svojoj prijavi za ono što dobiju sredstva iz 

Proračuna, to smo mu objasnili, ne znam da li je nadopunio dokumentaciju ili nije, sve 

troškove moraju prikazati, naravno Povjerenstvo će odlučiti koliko sredstava će pripasti 

pojedinoj udruzi. Ovo moram reći danas na Gradskom vijeću, udruge koje se prijavljuju na te 

natječaje, doista se ne pridržavaju onih uputa koje im je pročelnik objasnio, nekoliko puta su 

pozivani, rok je produžen za mjesec dana, međutim, i nakon toga jednostavno udruge ne 

poštuju to, a onda će se kasnije čuditi kada ne budu dobili sredstva ili kada budu dobili 

manje, bez ikakvog obrazloženja, bez bilo kakvog plana, nego jednostavno je navedeno ime 

udruge sa osobnim podacima odgovornih osoba i to je to. Mislim da tako ne možemo 

funkcionirati, ja bih rekao ovdje  da i vi apelirate na svoje u MO na predsjednike udruga, da 

doista ono što im pročelnici kažu, što piše u natječaju da to izpoštuju, jer tako će biti i njima i 

nama lakše. 

- odgovor na pitanja vijećnika Stanislava Miloševića, uređenje sakralnih objekata, mi smo u 

dogovoru sa župnikom odlučili da ćemo nekoliko tih stvari odraditi zajednički, tako da kada 

dođe vrijeme to ćemo odraditi. Što se tiče nerazvrstanih cesta, tu vam može pročelnik Šimić 

odgovoriti, kao što ste vidjeli od prošle godine idemo redom prioriteta i one se saniraju i 

rješavaju tako da će se riješiti i ova cesta što ide za Dravu, Starovalpovački put. 

- odgovor na pitanje vijećnika Marijana Mandića, vezano za manifestaciju 2. Festival sira i 

vina, povratne informacije, kao i prošle godine su jako dobre, Grad Valpovo, TZ Grada 

Valpovo i udruga Karašička Republika organizirali su ovaj po meni, a i po mnogima doista 

najveći i najdraži festival u našem Gradu, nadam se da će se ta tradicija nastaviti i dalje. Ono 

što je najbitnije, ne samo naši sugrađani, oni koji su došli sa strane, već oni koji su 

prezentirali svoje proizvode, prvenstveno mislim tu na sirare sa naših područja su 

prezadovoljni, prodali su jako puno svojih proizvoda. Imali smo čast da nam je na festivalu 
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sudjelovao i glavni kuhar hotela Osijek, on je ujedno i glavni kuhar hrvatske nogometne 

reprezentacije, koji je stupio u kontakt sa pojedinim sirarima, povući će ih prema hotelu 

Osijek i prema svojim drugim poznanicima, jer su proizvodi doista kvalitetni. Što se tiče 

proizvođača vina, oni su isto jako zadovoljni, prenose drugim svojim kolegama sve ono što se 

događalo u Valpovu, vjerujem da će 3. festival biti još bolji. 

- odgovor na pitanja vijećnika Dejana Pisačića, to može odgovoriti pročelnik za financije. 

 

Goran Šimić 

- odgovor na pitanja vijećnika Joze Piškorjanca, vezano za otpad na groblju, to ste me 

upoznali još ranije, to ćemo riješiti, a također ćemo sagledati onaj prijedlog koji ste vi rekli 

za odvojene spremnike vezano za miješani komunalni otpad zeleni i za plastiku, da budu 

razdvojeni, tako da ćemo vrlo vjerojatno onaj kontejner  koji je tamo morati odvesti, a ostaviti 

ova dva. Što se tiče ovog pitanja za mrtvačnicu, ja sam bio odmah drugi dan kada se to 

dogodilo, kada je pokraden taj bakar na samom objektu, mi ćemo napraviti troškovnik, s 

obzirom da policija nije uspjela doznati tko je krivac za to nedjelo, vidjeti ćemo koliki su tu 

izdaci za materijal i radove, onda gradonačelnik treba donijeti odluku vezanu za realizaciju. 

- odgovor na pitanje vijećnika Stanislava Miloševića, vezano za cestu za Nard, 

Starovalpovački put, nisam bio tamo, ali ćemo kada vrijeme dozvoli napraviti izvid, također 

vidjeti koliko je potrebno sredstava za sanaciju, možemo to staviti u nekakav raspored, imamo 

već nekih otresnica i poljskih puteva koje treba sanirati ranije, ali možemo i ovo kasnije. 

 

Oliver Vazdar 

 - odgovor na pitanje vijećnice Ivane Bagarić, troškovi za intelektualne usluge, to ćemo vam 

pripremiti za iduću sjednicu Gradskog vijeća u pisanom obliku uz materijale. 

- odgovor na pitanje vijećnika Joze Bogdanovića, kratkoročno zaduživanje, da li je moglo ići 

na dugoročno, na žalost Ministarstvo financija, odnosno Vlada nam u pravilu ne daje 

suglasnost za zaduživanje za troškove koji nisu prihvatljivi po projektima, a po većini ovih 

projekata, postoje nekakvi neprihvatljivi troškovi, tako da je kratkoročno zaduživanje bilo i 

planirano za ovu godinu tijekom prošle godine, nije moglo ići na dugoročno. 

- odgovor na pitanje predsjednika Gradskog vijeća, što se tiče ovih stavaka koje imamo, 

ukoliko kratkoročno zaduživanje prelazi 31.12., ono se mora evidentirati u izvore sredstava, i 

kao takvo stoji rame uz rame sa dugoročnim zaduživanjem što se tiče Proračuna, nisam sada 

išao po stavkama, pretpostavljam da je bilo iz tog kratkoročnog zaduživanja planirano kada 

se izrađivao Proračun tijekom kraja prošle godine, s obzirom na dugovanje prema 

Urbanizmu i velike troškove za jedno i drugo, pretpostavljam da je to bilo planirano iz tih 

sredstava kratkoročnog zaduživanja, ukoliko se vidi tijekom godine da će se nešto drugo po 

tom pitanju raditi, vjerojatno ćemo s nekakvim kasnijim izmjenama Proračuna mijenjati 

izvore sredstava za to.   

 

Vitomir Matoković 

- nije mi namjera dizati tenzije, normalno da u svemu ima politike, ali nakon izgovorenih 

nekih riječi od pojedinaca, neistina, na kraju postaje istina, pa za taj dio bi volio da 

demantirate u sljedećoj brošuri, kako ste naglasili da će ići letak o realizaciji projekata, da uz 

detaljno obrazloženje nekako ipak bude drugačija slika, jer neki ne upućeni idu linijom 

politike i kažu ovaj je protiv, u tom pravcu gradonačelniče da djelujete. Vezano za NK 

Croatia, znam da je to sveobuhvatan i naporan posao, pa apeliram ako možemo ovdje kao 

Gradsko vijeće, što smo u nekim prilikama i konsenzusom usuglašavali, da pošaljemo 

požurnicu Ministarstvu državne imovine, jer imamo tamo i ljude, da se što prije daruje ta  

predmetna čestica Gradu, da bi se moglo pristupiti ovomu o čemu ste pričali, aplicirati za 

projekte da to ubrzamo, da to u idućoj godini zaživi kada je u pitanju povlačenje nekih 

sredstava, mislim da bi mogao ići jedan zaključak s Gradskog vijeća. 
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Dubravko Kučinac 

- nisam u potpunosti zadovoljan odgovorom, ali ne znam kako da vam to objasnim da vi 

povjerujete, tu postoje dvije solucije, ta Okrugljača je donesena prije 10-tak godina, i u 

realizaciju toga se nije išlo iz razloga zato što nije bilo potražnje za stambenim površinama, 

za izgradnjom obiteljskih kuća, pogotovo sada kada imamo već izmijenjene planove za 

naselje iza Reljkovićeve ulice, naselje J. Leskovara, gdje već imamo isparcelirano mislim 

negdje 30-tak stambenih katastarskih čestica 500-tinjak kvadrata, koji već imaju vlasnike, i to 

naselje je infrastrukturno u faznosti ispunjenja tih potreba puno više nego ovdje što imamo na 

Okrugljači, jer tamo nemamo praktički ništa, tamo je predviđeno opremanje kompletnom 

komunalnom infrastrukturom i nema tolika potreba za stambenim česticama, pogotovo u 

svjetlu činjenice da znamo da za poticajnu stanogradnju što smo izglasali ovdje da ide, 

mislim da smo čak dva puta ponavljali natječaj, jer nema zainteresiranih, pogotovo u svjetlu 

činjenice da imamo puno nekretnina u Gradu Valpovu koje se ne mogu prodati, starih 

placeva, zato mene osobno na neki način iznenađuje želja i spoznaja da se ide u fazno, nema 

veze što je to doneseno prije 10 godina, u to se ne mora ići, jer ako bi opremili, činjenica je 

da se vrijednost tog zemljišta višestruko povećava, i radi vaše zaštite po meni čestica 2895 je 

obuhvaćena u tom planu, i ona je u površini 25.000 m2, to ste sada rekli, to je čestica vašeg 

rođaka, bolje pošaljite upit Povjerenstvu za sprječavanje sukoba interesa, da opet ne dođete u 

neku poziciju, da vas se proziva za nešto drugo što vam nije možda bila namjera. 

 

Zdravko Ćorić 

- nisam zadovoljan s odgovorom gradonačelnika, ja nisam pitao da li će dijeliti božićnice 

umirovljenicima, nego sam postavio pitanje, podijelili ste božićnice, ja sam dao prijedlog da 

nezaposleni, i socijala također dobije božićnice, isto tako sam želio da i uskrsnice dobiju 

nezaposleni mladi koji su završili naobrazbu, na birou se nalaze, imaju potrebu sigurno da 

dobiju božićnice isto kao što dobivaju umirovljenici, isto tako socijala, ja sam to pitao, da li 

imate namjeru, jer ste pred Božić obećali da ćete napraviti izvid o kolikom broju se radi i 

kolika su sredstva u opticaju, to vas i sada pitam, da li imate namjeru dijeliti uskrsnice, 

božićnice i nadalje politički ili u stvarnosti po potrebi svih onih koji imaju potrebu za tim 

sredstvima? 

 

Matko Šutalo 

- na ovo pitanje vijećnika Ćorića neću ni odgovarati, nema potrebe, a doista mi je drago što 

se vijećnik Kučinac tako brine za mene, neću se doista ponavljati, taj plan je donesen prije 23 

godine kaže pročelnik, da li sam ja tu u nekom sukobu interesa, ne nisam, zašto bi bio?,  

Valpovo će se neminovno širiti kroz 10 godina, ali mi moramo imati pripremljenu 

dokumentaciju, ovdje se radi kao što je objasnio i pročelnik, kada se bude kretalo danas, 

sutra, za 10, 15 godina, Valpovo se nema gdje širiti nego tamo, nisam ja donio taj plan, to 

mora biti jasno i Glasu Slavonije, da ne bi sutra izašlo to nešto na naslovnici, 1996. godine je 

donesen taj plan, tako da nema potrebe za nekakvim insinuacijma na ovom Gradskom vijeću, 

tu nema apsolutno ničega skrivenog, kao što sam rekao taj daleki rođak je to kupio prije 30 

godina. Ako hoćete mi to zemljište možemo pretvoriti u poljoprivredno, što se mene tiče, 

međutim, Valpovo se doista nema gdje širiti, a nema ni nekretnina za kupnju, budući su 

vijećnici bili upoznati i na prošlom Gradskom vijeću da ste vi odselili u Osijek, da imamo 

ovdje prazne stanove i kuće, pretpostavljam da bi vi našli mjesto življenja i života u svom 

Gradu, a ne išli dalje. 

 

Dubravko Kučinac 

- stvarno sam pokušao i na prošlom Gradskom vijeću se ne spuštati na tu razinu, ja kada 

govorim, govorim argumentirano, ja sam izvadio vlasnički list, pročitao sam ime i prezime 

itd., gradonačelniče, vi ukoliko mislite da ja živim u Osijeku, za tu tvrdnju vas ja molim da 

slobodno uputite upit nekom nadležnom tijelu, ako će vas nahraniti to, da insinuirate kako se 
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politika vodi iz Osijeka. Ja nekada, ako vas baš zanima prenoćim u Osijeku zbog posla kojeg 

radim, a inače većinu tjedna imam boravište, prebivalište i živim u Valpovu, i jako mi je 

drago da vas brine moj privatni život, ali mislim da to ipak nije neka razina komunikacije, da 

mi sada počnemo o nekim privatnim životima tko gdje živi, tko s kim živi, itd., i na kraju i po 

zakonu čovjek ako 5 mjeseci i 20 dana živi na nekoj drugoj adresi, čak nije ni nužan mijenjati 

prebivalište, ali ja živim u Valpovu. 

 

Dejan Pisačić 

- samo sam htio reći, da gosp. Kučinac ne živi u Valpovu, ne bi mogao biti gradski vijećnik u 

Gradu Valpovu. 

 

Vitomir Matoković 

- samo jedno pojašnjenje, na tragu toga, prije 3 godine smo donijeli jedno takvo usklađenje 

Urbanističkog plana na Gradskom vijeću da se ide u proširenje građevinske zone, da nismo 

to napravili, mladi bračni par sa troje djeci bi otišao negdje dalje, dobili smo 12 parcela, ja 

nisam pravnik i ne mogu u taj dio zadirati, da li se može pravno na neki način osoba obvezati, 

da ukoliko ne napravu kuću, da se prisili da mora prodati, mladi bi ostali, kupili bi, a neki 

neće prodati, ovdje smo to napravili i išli u prilog mladima da ostanu. 

 

Matko Šutalo 

- samo još jedan nastavak na ulicu J. Leskovara, VNL, mene osobno, i sve ovdje prisutne moje 

gradske vijećnike i zamjenike povezivalo se kod onih prvih lokalnih izbora sa nekim krupnim 

kapitalom, pa pitanje upućujem vama, kada bi npr. mi radili cestu u ulici J. Leskovara, svi 

znamo da je jedan od većinski vlasnika tamo gosp. Gagro, ja pretpostavljam da bi me odmah 

povezali sa krupnim kapitalom i rekli bi  to je to, vjerujem da bi čak došlo i s vaše strane, 

čisto da budete upoznati. 

 

Zdravko Ćorić 

- nisam zadovoljan odgovorom gradonačelnika, jer je iritirao moje pitanje i nije želio dati 

odgovor, a između redove se može pročitati da i nadalje želi diskriminirajuće dijeliti 

božićnice i uskrsnice, što mu zahvaljujem, i treba prenijeti mladima da će i ubuduće vodite o 

njima brigu, bit će na začelju i neće dobiti nikakvu satisfakciju, niti će ih uzeti uopće u 

razmatranje, a socijalnu da i ne kažem. 

 

Matko Šutalo 

- doista moram odgovoriti vijećniku Ćoriću, ja bih vas molio da podnesete konkretan 

prijedlog Gradskom vijeću prilikom idućeg rebalansa, da kažete točno na koje grupe se 

odnosi ovo o čemu vi govorite, koji bi iznos dali nezaposlenima i s koje pozicije da to skinemo 

u Proračunu, pa će onda Gradsko vijeće donijeti odluku, ukoliko Gradsko vijeće izglasa, ja 

nemam apsolutno ništa protiv, ja bih volio da svima nezaposlenima i svim mladima možemo 

dati po 500,00 kn ili 1.000,00 kn mjesečno, ali realno ne možemo, zato vas molim, ponavljate 

se na svakom Gradskom vijeću, skroz govorite jedno te isto, donesite konkretan prijedlog 

Gradskom vijeću, donesite prijedlog gradonačelniku, pročelnik to može staviti u nekakav 

plan, možemo dogovoriti prije sjednice Gradskog vijeća, vi recite s kojih pozicija da  skinemo 

ta sredstva i da prebacimo u tu svrhu, ukoliko Gradsko vijeće usvoji, apsolutno sam za. 

 

Damir Pepić 

- odgovor na pitanje vijećnika Miroslava Šmita, trenutno vam ne mogu odgovoriti na vaše 

pitanje, rekli ste da se radi o računima za 2. i 3. mjesec ove godine, svaki račun prvo treba 

vidjeti od kojih elemenata se sastoji i onda vam mogu odgovoriti, ako želite, kao i svaki drugi 

građanin, dođite slobodno, obratite se i riješiti ćemo to.  
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Miroslav Šmit 

- predsjedničke Gradskog vijeća, kada je aktualni sat gradonačelnika, zašto se raspravlja o 

točci dnevnog reda koja nam predhodi, a to je upravo Okrugljača, zar nije logično da pod 

tom točkom dnevnog reda raspalimo diskusiju, pa neka traje jedan sat, ovako nema nikakvog 

smisla, ide se za govornicu, pa se malo promovira ili ne znam što, zato što je to točka 

dnevnog reda, a govorimo o točci dnevnog reda koja je na redu kasnije, zato vas molim da 

ubuduće bude pitanje gradonačelniku i odgovor, a ne da trošimo vrijeme i slušamo ovo. 

 

Dejan Pisačić 

- u Poslovniku o radu Gradskog vijeća piše da je vijećnik volonter, pa ako ne želite, vi ne 

morate biti tu, budući da su vijećnici volonteri. Što se tiče druge stvari, sami ste odgovorili da 

je aktualni sat pitanja gradonačelniku, pa su ovo bila pitanja gradonačelniku, njih 15.  

 

Predsjednik Gradskog vijeća zaključuje raspravu, budući da nije više bilo pitanja. 

 

TOČKA 2. GODIŠNJI IZVJEŠTAJ O IZVRŠENJU PRORAČUNA GRADA VALPOVA 

        ZA 2018. GODINU  

 

 Oliver Vazdar  - ukratko je obrazložio predmetni materijal. 

 

Zdravko Ćorić - Odbor za financije i proračun je na svojoj 19. sjednici, održanoj 13. 

svibnja 2019. godine razmatrao predmetni Godišnji izvještaj, usvojio ga (3 glasa ZA, 1 glas 

SUZDRŽAN), te predlaže Gradskom vijeću da ga usvoji u predloženom tekstu.  

 

 Predsjednik otvara raspravu. U raspravi sudjeluju: Dubravko Kučinac, Matko Šutalo, 

Stanislav Milošević, Ivana Bagarić i Jozo Bogdanović. 

 

 Predsjednik  zaključuje raspravu, te konstatira nakon provedenog glasovanja da  

predmetni Godišnji izvještaj nije usvojen. 

 

TOČKA 3. PRIJEDLOG: 

 A) 2. IZMJENA I DOPUNA PRORAČUNA GRADA VALPOVA ZA 2019.  

     GODINU, 

 B) ODLUKE O IZMJENAMA ODLUKE O IZVRŠAVANJU PRORAČUNA 

      GRADA VALPOVA ZA 2019. GODINU,  

 C) ODLUKE O POKRIĆU MANJKA IZ 2018. GODINE U 2. IZMJENI I DOPUNI 

      PRORAČUNA GRADA VALPOVA ZA 2019. GODINU, TE PROJEKCIJAMA 

      ZA 2020. I 2021. GODINU 

 

 Oliver Vazdar  - ukratko je obrazložio predmetni materijal. 

 

Zdravko Ćorić - Odbor za financije i proračun je na svojoj 19. sjednici, održanoj 13. 

svibnja 2019. godine razmatrao predmetne prijedloge, usvojio ih: a) (3 glasa ZA 1 glas 

SUZDRŽAN), b) (3 glasa ZA 1 glas SUZDRŽAN), i c) jednoglasno (4 glasa ZA), te 

predlaže Gradskom vijeću da ih usvoji u predloženom tekstu.  

 

 Predsjednik otvara raspravu. U raspravi sudjeluju: Dubravko Kučinac, Vitomir 

Matoković, Jozo Piškorjanac, Matko Šutalo, Vanja Miličević, Ivana Bagarić, Zdravko Ćorić, 

Oliver Vazdar, Miroslav Šmit i Igor Uranjek. 
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Dubravko Kučinac 

- cijela ova sapunica dva zadnja mjeseca se odvija samo i isključivo iz razloga jer smo tražili 

da se rebalans i kreditna zaduženja kako dugoročna tako kratkoročna razrade na 4 razini, da 

točno znamo gdje, što i kako ide. Gradonačelnik je par puta spomenuo obmanjujete javnost 

itd., izrazio bi žaljenje da je gradonačelniku trebala cijela ta sapunica, da Gradska uprava 

napravi to što je mogla napraviti u roku 3 dana, ništa se nije promijenilo u ova 2 mjeseca, 

samo što smo konačno dobili što smo tražili, da smo to napravili onda, ne bi bilo potrebe za 

tiskanjem ovog pamfleta, ovo nije obavijest o realizaciji kapitalnih projekata, to je samo 

takav naslov, da se vjerojatno može platiti iz gradskog novca, i na kraju se poimenično 

navode vijećnici koji su protiv razvoja Grada Valpova, i kaže ovo je samo nastavak 

opstrukcije rada nove Gradske uprave. Mi ćemo svojim glasanjem ovdje pokazati da li smo 

mi za nastavak opstrukcije, jer ovo je znači tako jedan pamflet nezavisne liste plaćen 

gradskim novcem, gdje se nas gradske vijećnike poimenično proziva, stavlja nas se na stup 

srama, i dovodi se u opasnost čak i naš integritet s ovakvim lažnim i opasnim objavama i 

obmanama. S obzirom da je gradonačelnik rekao da će letci ići kao upoznavanje građana što 

se dešava od projekata, i kao upoznavanje građana što je bilo na sjednicama Gradskog 

vijeća, očekujem da ide letak slijedeći: vijećnici su podržali ili možda nisu podržali razvoj i 

projekte Grada Valpova, jer vjerujte mi gradonačelniče, koliko god se to vama čini hrabro ili 

možda umješno ili nešto, vjerujte mi, vrlo je ružno, i po prigradskim naseljima i u Gradu 

Valpovu je bilo jako loših direktnih ataka, ne fizičkih, ali verbalnih na granici sa fizičkim, jer 

ovo je vrlo opasno, držim tu razinu naslov da smo glasali protiv projekata, a nismo glasali 

nego smo skinuli točku s dnevnog reda, ponavljam samo isključivo jer nismo dobili razrade, 

sada kada smo dobili, kada smo jučer održali sastanak, koji je također objavljen kao 

transparentno, zato što je urodio pritiskom nas kao oporbe Izvršne vlasti, ne ovdje, i samo 

zato što želimo da nam se pojasne neke stvari, nejasnoće su nam bile pojašnjene. Nismo sretni 

što se diže dugoročni kredit od 11 godina, koji će opteretiti i slijedeći mandat i onaj slijedeći, 

bez obzira što će većina tih sredstava biti vraćena, tim više nam nije jasno zašto se diže na 11 

godina?, najduži kredit koliko je meni poznato u Valpovu, da nije bio dizan preko 7 godina. 

Jako puno ima nelogičnosti, ono što je i pitao gosp. Bogdanović, prije dva mjeseca da je 

ukalkuliran ovaj kredit od 3 mil. kn, u dugoročni kredit, kamatu bi plaćali 0,1%, a sada ćemo 

ta 3 mil. kn morati plaćati 2,3%. Gospodine predsjedniče, ja bi vas zamolio ako možete na 

neki način barem apelirati da u vijećnici ne bude žamor dok je netko za govornicom, drugo je 

kada se na kratko ubacimo s nečim, a drugo je kada je stalno žamor, na kraju krajeva možda 

ja mogu za vas pričati gluposti, ali možda i kažem od 100 gluposti jednu korisnu stvar, pa 

vam možda bude koristila, smeta mi žamor. Zašto smo tražili da nam se dostavi 4. razina, zato 

što smo bili svjedoci prošle godine kada je isto bilo izvješće o izvršenju Proračuna, 

neiskustva, neznanja ili ne znam čega kada je bilo zaboravljeno 7 mil. kn prenesenog manjka 

u izvješće unijeti itd. Isto tako smo i ovdje uočili, sada vama pročelniče govorim, molim vas 

da provjerite, u rebalansu Proračuna i u planu za dugoročno zaduživanje su navedene, kao 

što je predsjednik vijeća rekao 4 stavke (čita ih), po našem mišljenju, ne kažem da smo u 

pravu, mislimo da ovo Ministarstvo neće odobriti, zato što taj dio nije onaj dio koji će se 

vratiti sufinanciranjem iz EU fondova, i mislim da ove stavke u iznosu od 1,9 mil. kn nisu u 

skladu sa Pravilnikom o zaduživanju i Zakonu o proračunu, da opet kako ste rekli ne 

propadnu projekti sada ne našom greškom nego da vam vrate ponovo na nadopunu ili ne 

znam što, molim vas da to iskomunicirate, ali velika je vjerojatnost da tih 1,9 mil. kn tu nije 

trebalo biti. Mi kao klub vijećnika ćemo dići ruku, ja bi vas zamolio da to provjerite, da 

vidimo da li će to biti valjano, kada pošaljemo. 

 

Vitomir Matoković 

- pitanje pročelniku za financije, kada je u pitanju konkretno energetska obnova DVD 

Marjančaci, razumijem da kada se nešto gradi da se troškovi povećavaju, po projektu je 

negdje 531.000 kn, za obnovu zgrade, ovdje se povećava nešto više, cijena je 608.000, a ovdje 
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u Županijskoj kronici ako ste pročitali gradonačelniče prije 10-tak dana je bilo upravo za tu 

svrhu energetske obnove 731.000 kn, malo je to nesrazmjerno, pa molim pročelnika 

pojašnjenje u tom djelu, i drago mi je da se iz Ministarstva regionalnog razvoja pokušavaju 

povući sredstva, mislim da tu ima prostora. 

 

Jozo Piškorjanac 

- ja ću se samo osvrnuti na pročelnika za financije, ako se može za slijedeći rebalans staviti  

pozicija za održavanje manifestacija u prigradskim naseljima, neka se o tome razmišlja, neka 

i struka svoje kaže i oni ljudi koji se bave s tim troškovima, neka naprave nekakvu projekciju, 

da vidimo što bi to otprilike koštalo, pa neka se takva pozicija stavi. Uistinu ću izraziti 

žaljenje zbog načina i stila ovakvog pokušaja prozivanja najblaže rečeno gradskih vijećnika, 

to smatram apsolutno nepotrebnim i neumjerenim, jer svakom građaninu koji malo prati što 

se događa u Gradu Valpovu ne samo danas, nego godine koje su iza nas će biti jasno, da svi 

ovi projekti o kojima se ovdje govori su većinom projekti koji su započeti u godinama i 

razdoblju prije samog preuzimanja vlasti, i gradonačelnika aktualnog, i nema razloga da se 

ljude proziva da netko opstruira bilo koji projekt, jer uistinu nitko protiv projekata nije, niti 

ima razloga za to da bude, vjerujem da će i ovo biti na neki način pouka svima nama, jer u 

konačnici ja idem logikom razmišljanja tko god nekoga blati, ako čovjek ima svoje ime i 

prezime, nekakav svoj životni vijek iza sebe i rad iza sebe, ne može ga ni jedan pojedinac niti 

skupina oblatiti, ako je čovjek radio za dobrobit svoje zajednice i zato ima rezultate. Vama je 

to gradonačelniče uvijek sve smješno, ja mogu razumjeti vas, vi ste još mladi, perspektivni, u 

vas treba ulagati kao političara, bez daljnjeg, dvije godine ste u politici, ja vjerujem da ćete 

puno naučiti u razdoblju koje je pred vama, i da ćete ipak biti puno korektniji prema onima 

neistomišljenicima koji ne razmišljaju isto kao i vi, to ne znači da je protiv vas,  čovjek može 

imati drugačije mišljenje, i nemojte razmišljati na način tko vas ne podržava, taj je protiv vas, 

ne, ima ljudi koji imaju svoje stavove, a to ne znači da su protiv bilo koga u ovome Gradskom 

vijeću i Gradskoj upravi, svatko ima pravo na svoje mišljenje, nekakve svoje stavove, i opet 

govorim, treba spustiti tenzije, rekao sam to prije 2 sjednice Gradskog vijeća, i opet ću 

apelirati, nema potrebe ni među građanima, ni u prigradskim naseljima to raditi, jer to nije 

dobro, ja sam rekao da ljudi koji se još ne razumiju u problematiku to svate onako što bi rekli 

brutalno, onda bude tu svega i svačega, nema potrebe. 

 

Matko Šutalo 

- pa ovo me doista ljuti, ali s pravom, kada kažete da je većina projekata započeta za vrijeme 

bivše vlasti, ja vas molim vijećniče Piškorjanac da recidirano navedete te projekte koji su 

započeti za vrijeme bivše vlasti i da to više ovdje ne spominjemo, imaju 4 projekta koja su 

sada u provedbi, koja su prijavljena za vrijeme bivše gradske vlasti, 4, sve ostalo su 

pripremljeni od lipnja 2017. do danas, zato vam opet moram reći da ne obmanjujete javnost i 

da ne pričate to, to ste neki dan ponovili na HRV. Vijećnik Matoković, županija doista nema 

veze sa ovim što se radi u Marjančacima,  projekt je prijavljen Ministarstvu za zaštitu okoliša, 

i dobili smo sredstva od njih. Što se tiče dugoročnog zaduženja, jučer smo raspravili, samo ću 

malo pojasniti, kredit se diže na 11 godina, međutim, rekli smo vam i jučer, to vam je 

pročelnik objasnio, ta sredstva neće nikada proći kroz Grad, to su ciljana sredstva za 

projekte, projekti su nabrojani u onom obrazloženju, iskazana je kamatna stopa, 

pretpostavljam da je pročelnik gledao kako da Grad najpovoljnije prođe što se tiče 

dugoročnog zaduženja, na 11 godina, sa počekom od godinu dana ukoliko se ne varam. Po 

ispostavljenim situacijama HABOR plaća izvođaču radova, po svim ispostavljenim 

situacijama, mi ako ne platimo po ispostavljenoj situaciji, dovesti ćemo projekt u problem, 

znači da tih 12 mil. kn neće ostati u onom mandatu iza nas ili onom trećem, već po 

ispostavljenim situacijama kako se projekti realiziraju, tako će biti i plaćan kredit, ja 

vjerujem da ćemo kroz 2 godine realizirati sve ove projekte koji su nabrojani u obrazloženju, 

nećemo ih prenijeti na idući mandat ili onaj poslije. Povoljnija je kamatna stopa nego da se 
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diže na 2 godine, već smo počeli realizirati te neke projekte, situacije dolaze mjesečno ili 

svaka 3 mjeseca i tako se plaća, ali mislim da je dovoljno obrazloženo u obrazloženju svih tih 

odluka. Još bi samo pitao ovdje nazočne vijećnike koji su bili za to da se točke skinu s 

dnevnog reda zadnji puta, to nam nije ni jučer rečeno, ali me to doista zanima, što je sada 

jasnije vijećniku Ćoriću ili Matokoviću ili vama, nego što je bilo prije kada smo prvi puta 

predložili rebalans Proračuna i dugoročno i kratkoročno zaduženje, što se tiče kratkoročnog, 

tu smo pojasnili, pa smo nabrojali točno ona 3-4 projekta za što će ići većina, tu smo čak rekli 

da ćemo možda staviti ponovo 2. točku, da se zna, to je se i Odbor za financije složio da se 

zna točno kroz što, ok., to razumijem, to je isto bilo u onom obrazloženju, a kažem može se 

desiti, sada imamo vantroškovničke troškove i više rad na Inkubatoru što smo saznali jučer od 

nekih 300.000 kn, pa će se možda dio tih sredstava i u tu svrhu potrošiti, budući ukoliko ne 

budemo imali neka sredstva od prihoda. Doista me zanima što je sada jasnije, a što nije bilo 

prije 2 mjeseca po pojedinim točkama konkretno, tako da znamo za ubuduće na što da se 

baziramo, ok. 4. razina, ali što je sada jasnije, a što nije bilo prije? Mislim da su doista 

obrazloženja od pročelnika bila i više nego jasna i razrađena su, da ne kažem sada na 5. 

razini, ali ovo su samo brojke na toj 4. razini, može i pročelnik pojasniti. 

 

Vanja Miličević 

- dao je dodatno pojašnjenje i odgovor na pitanje vijećnika Vitomira Matokovića, vezano za 

energetsku obnovu DVD Marjančaci. 

 

Ivana Bagarić 

- naš predsjednik kluba gosp. Kučinac je rekao da ćemo mi prihvatiti ove 2. izmjene i dopune 

Proračuna, a gradonačelnik je pitao što nam je jasnije, pa puno nam je jasnije, mi ne radimo 

u ovom sustavu, mi nemamo informacije, a trebamo prihvatiti zaduženje na 14 mil. kn, puno 

nam je jasnije, ovo što nam nije jasnije ja sam postavila pitanja i dobit ćemo odgovor, kao što 

smo dobivali i do sada. Osvrnula bi se na onaj letak s imenima, za gosp. Kučinca sta napisali 

da živi u Osijeku, a mi živimo u Valpovu, mislim da nije bilo umjereno, ja živim u Valpovu sa 

suprugom i dvoje djece koji se ovdje školuju, i prozivana su moja djeca i moje ime, konkretno 

da sam ja protiv obnove Valpovke, pa ja vas molim, ako je moguće da napravite letak s 

imenima svih vijećnika koji će podržati ove 2. izmjene i dopune Proračuna. Osvrnula bi se na 

Valpovku, svi znate ili ne znate koliko tamo ima djece, među ostalima tamo su i moja dva 

sina, što je ovdje nebitno, i koliko se do sada ulagalo u tu Valpovku, i vidimo da će se još 

ulagati, pohvaljujem taj projekt, naravno da ga podržavam, ali trebali smo vidjeti točno iz 

kojih izvora financiranja, koliki je kredit, kao i za sve ove energetske obnove, mislim da bi 

bilo lijepo kako ste financirali ovaj letak, da financirate u ime Gradskog vijeća neku takvu 

informaciju, i ako trebate pomoć, mi kao vijećnici možemo to podijeliti po Gradu.  

 

Zdravko Ćorić 

- molio bi da ubuduće predsjednik malo bolje prati redoslijed javljanja, odmah bi i 

gradonačelniku odgovorio zašto ja nisam prihvatio Proračun Grada Valpova, upravo zbog 

ove 4. razine, smatram da svi vijećnici imaju pravo da vide točno koliki su troškovi, koliko 

imamo dubiozu, koliko su preneseni troškovi i sve, iz onoga dosadašnjeg očitanja mi nismo 

imali dostatan uvid, i vi to znate, prvo je bilo u materijalima vrlo sitno, mi smo to teško mogli 

pročitati, a drugo, nije bilo na 4. razini razjašnjeno pa nismo mogli povezati sve, s ovom smo 

već u drugoj poziciji, svakako da se može izčitati puno toga i da možemo biti zadovoljniji, 

naravno da može i bolje. Mene osobno ne zadovoljava poljoprivredni program, u Valpovu se 

nije ništa radilo, ali još uvijek imamo vremena, treba krenuti s tim programom, i treba ta 

sredstva pravilno podijeliti i poticati poljoprivredu. Podržavam program zato što idemo u 

investicije, kao što ste i vi gradonačelniče rekli, i svi su bili za razvoj Grada, to je na prvom 

mjestu, sada kada smo dobili 4. razinu, imamo bolji uvid u projekcije, veliko zaduživanje 

Grada nije nešto sa čime smo sretni, ali imamo opravdanja, a to je da idemo u projekte iz 
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kojih ćemo mi izvršiti povrat sredstva. Na Odboru za financije smo se toga dotakli, kako bude 

povrat sredstava, da se taj dio odmah vrati, tako da budemo mi u budućnosti manje zaduženi, 

odnosno kreditno sposobni za budućnost, a trebat će nam sigurno i novi projekti, jer nije ovo 

kraj Grada nego jedan početak više realizacija nekih projekata od interesa Grada. 

 

Oliver Vazdar 

- dao je dodatno pojašnjenje za energetsku obnovu DVD Marjančaci. 

 

Igor Uranjek 

- drago mi je da smo uspjeli naći nekakav zajednički jezik oko tih zaduženja, odnosno da smo 

uspjeli pojasniti to što do nedavno nije bilo jasno, i koristim priliku, ali stvarno, pozivam da i 

ubuduće sve što je nejasno, ne vama, nego bilo kome od nas, da zajedno sjednemo, da ne 

kočimo bespotrebno, da trošimo vrijeme i novac, nego da stvarno kada god treba uvijek smo 

otvoreni za to da ćemo sjesti, porazgovarati, pojasniti što treba, sve u interesu Grada, meni je 

samo jedna stvar malo zasmetala, odnosno konstantno se pričalo o tome, imamo osjećaj da 

mi možemo bez tog kredita, što to znači?, ništa, pitamo ljude koji to znaju, oni kažu da li to 

možemo i ako to možemo zašto, i to je to, osjećaj da mi možemo bez kredita, ne znači ništa, 

još jednom stvarno pozdravljam ovu konstruktivnu odluku i pozivam na suradnju. 

 

Jozo Pioškorjanac 

- ja ću zdušno vjerovati da je ovo iskreno rečeno od strane vijećnika Uranjeka, jer to je bilo 

obećano i prije 6 mjeseci, kada smo govorili, da ćemo kod svakog rebalansa, kod svakog 

zaduženja sjesti, porazgovarati i napraviti nekakvu strategiju, pa se nije napravilo do sada, 

pa se na kraju opet napravilo. 

 

Miroslav Šmit 

- zamoljen sam od našeg poštovanog kolege Tomokovića da nešto kažem, kada ste tako lijepo 

sada dogovorili da se sastajete, klub nezavisnih gradonačelnika Šutala, klub HDZ i njegovih 

saveznika, pa da pozovete i nas druge vijećnike. 

 

 Predsjednik  zaključuje raspravu, te konstatira nakon provedenog glasovanja da su 

vijećnici usvojili prijedloge: 

 a) 2. Izmjena i dopuna Proračuna Grada Valpova za 2019. godinu, 

     jednoglasno (14 glasova ZA), 

 b) Odluke o izmjenama Odluke o izvršavanju Proračuna Grada Valpova za 

     2019. godinu,  

     jednoglasno (14 glasova ZA), i 

 c) Odluke o pokriću manjka iz 2018. godine u 2. izmjeni i dopuni Proračuna 

     Grada Valpova za 2019. godinu, te projekcijama za 2020. i 2021. godinu, 

     jednoglasno (14 glasova ZA). 

 

TOČKA 4. PRIJEDLOG ODLUKE O KRATKOROČNOM ZADUŽIVANJU GRADA 

        VALPOVA U 2019. GODINI 

    

 Oliver Vazdar  - ukratko je obrazložio predmetni materijal. 

 

Zdravko Ćorić - Odbor za financije i proračun je na svojoj 19. sjednici, održanoj 13. 

svibnja 2019. godine razmatrao predmetni prijedlog, usvojio ga jednoglasno (4 glasa ZA), te 

predlaže Gradskom vijeću da ga usvoji u predloženom tekstu.  

 

 Predsjednik otvara raspravu. U raspravi je sudjelovao Dubravko Kučinac. 
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Dubravko Kučinac 

-  sukladno našem sastanku jučer, mi smo se dogovorili, da izmijenimo čl. 2. Odluke, da se u 

njega unese, da bi se taj kredit digao za projekt Inkubator - BIT NET, energetsku obnovu 

zgrade DVD Šag i energetsku obnovu zgrade DVD Zelčin. odnosno točno ciljano sva 3 mil. 

kn, da Odluka tako glasi. 

 

 Predsjednik  zaključuje raspravu, te konstatira nakon provedenog glasovanja da su 

vijećnici usvojili jednoglasno (14 glasova ZA) ovaj prijedlog.  

 

TOČKA 5. PRIJEDLOG ODLUKE O DUGOROČNOM ZADUŽENJU GRADA 

        VALPOVA KOD HRVATSKE BANKE ZA OBNOVU I RAZVITAK 

 

 Oliver Vazdar  - ukratko je obrazložio predmetni materijal, te dao dodatno 

pojašnjenje zašto se ide na maksimalan rok. 

 

Zdravko Ćorić - Odbor za financije i proračun je na svojoj 19. sjednici, održanoj 13. 

svibnja 2019. godine razmatrao predmetni prijedlog, usvojio ga jednoglasno (4 glasa ZA), te 

predlaže Gradskom vijeću da ga usvoji u predloženom tekstu.  

 

Predsjednik otvara raspravu. Kako se nitko nije javio za raspravu, predsjednik 

zaključuje raspravu, te konstatira nakon provedenog glasovanja da su vijećnici usvojili 

jednoglasno  (14 glasova ZA) ovaj prijedlog. 

 

TOČKA 6. IZVJEŠĆE O RADU I POSLOVANJU HRVATSKOG RADIJA 

        VALPOVŠTINE d.o.o. ZA 2018. GODINU 

 

 Darko Slivar  - ukratko je obrazložio predmetni materijal. 

 

Zdravko Ćorić - Odbor za financije i proračun je na svojoj 19. sjednici, održanoj 13. 

svibnja 2019. godine razmatrao predmetno izvješće, usvojio ga jednoglasno (4 glasa ZA), te 

predlaže Gradskom vijeću da ga usvoji u predloženom tekstu.  

 

 Predsjednik otvara raspravu. U raspravi je sudjelovao Dubravko Kučinac.  

 

 Predsjednik  zaključuje raspravu, te konstatira nakon provedenog glasovanja da su 

vijećnici usvojili jednoglasno (14 glasova ZA) ovu točku dnevnog reda.  

 

TOČKA 7. INFORMACIJA O PRIPREMAMA ZA ODRŽAVANJEM 51. SMOTRE 

        AMATERSKOG KULTURNOG STVARALAŠTVA  „LJETO VALPOVAČKO 

 

 Zvonko Barišić  - ukratko je obrazložio predmetni materijal. 

 

Zdravko Ćorić - Odbor za financije i proračun je na svojoj 19. sjednici, održanoj 13. 

svibnja 2019. godine razmatrao predmetni informaciju, usvojio ju jednoglasno (4 glasa ZA), 

te predlaže Gradskom vijeću da ju usvoji u predloženom tekstu.  

 

Predsjednik otvara raspravu. Kako se nitko nije javio za raspravu, predsjednik 

zaključuje raspravu, te konstatira nakon provedenog glasovanja da su vijećnici usvojili 

jednoglasno (14 glasova ZA) ovu točku dnevnog reda. 
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TOČKA 8. PRIJEDLOG ODLUKE O DONOŠENJU I. IZMJENA I DOPUNA 

        DETALJNOG PLANA UREĐENJA STAMBENOG NASELJA OKRUGLJAČA 

        VALPOVO 

 

 Marko Vuksanić  - ukratko je obrazložio predmetni materijal. 

 

Predsjednik otvara raspravu. Kako se nitko nije javio za raspravu, predsjednik 

zaključuje raspravu, te konstatira nakon provedenog glasovanja da su vijećnici usvojili (13 

glasova ZA, 1 glas SUZDRŽAN) ovaj prijedlog. 

 

TOČKA 9. PRIJEDLOG ODLUKE O IZRADI V. IZMJENA I DOPUNA 

        URBANISTIČKOG PLANA UREĐENJA GRADA VALPOVA 
 

Marko Vuksanić  - ukratko je obrazložio predmetni materijal. 

 

 Predsjednik otvara raspravu. U raspravi sudjeluju: Dubravko Kučinac, Marko 

Vuksanić i Zdravko Ćorić.  

 

Dubravko Kučinac 

- ne vidim ništa sporno u ovim zahtjevima, eventualno Gebruder d.o.o., tamo kod Standarda, 

mislim da je to zaštićeno kulturno dobro, da li su pribavili mišljenje nekog konzervatorskog 

odjela ili posebne uvjete zaštite, da nam to malo pojasnite. 

 

Zdravko Ćorić 

- radi se o prijedlogu tvrtke Dies za parkirna mjesta, mislim da to nije dobro, da uzmemo u 

obzir da ne idemo baš tako drastično, da nađemo nekakav kompromis, a da to ne bude baš na 

nivou prigradski naselja. I ono što sam još želio, Gebruder je prihvaćeno, konzervatorski 

uvjeti se moraju poštivati i to je u redu, ali odvajanje čestice nije dobro. Grad bi trebao raditi 

na tome da ostanu te čestice jedinstvene, i da se tu u budućnosti napravi nekakva tvrtka što će 

biti od interesa Grada. 

 

Marko Vuksanić 

- dao je dodatna pojašnjenja na upite vijećnika Dubravka Kučinca i Zdravka Ćorića. 

 

Predsjednik  zaključuje raspravu, te konstatira nakon provedenog glasovanja da su 

vijećnici usvojili (13 glasova ZA, 1 glas SUZDRŽAN) ovaj prijedlog. 

 

TOČKA 10. PRIJEDLOG ODLUKE O IZRADI IV. IZMJENA I DOPUNA 

          PROSTORNOG PLANA UREĐENJA GRADA VALPOVA 

 
Marko Vuksanić  - ukratko je obrazložio predmetni materijal. 

 

Predsjednik otvara raspravu. Kako se nitko nije javio za raspravu, predsjednik 

zaključuje raspravu, te konstatira nakon provedenog glasovanja da su vijećnici usvojili 

jednoglasno (14 glasova ZA) ovaj prijedlog. 

 

TOČKA 11. IZVJEŠĆE O IZVRŠENJU PROGRAMA ODRŽAVANJA KOMUNALNE 

          INFRASTRUKTURE ZA 2018. GODINU U GRADU VALPOVU 

 

Goran Šimić  - ukratko je obrazložio predmetni materijal. 
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Zdravko Ćorić - Odbor za financije i proračun je na svojoj 19. sjednici, održanoj 13. 

svibnja 2019. godine razmatrao predmetno izvješće, usvojio ga jednoglasno (4 glasa ZA), te 

predlaže Gradskom vijeću da ga usvoji u predloženom tekstu.  

 

Predsjednik otvara raspravu. Kako se nitko nije javio za raspravu, predsjednik 

zaključuje raspravu, te konstatira nakon provedenog glasovanja da su vijećnici usvojili 

jednoglasno (14 glasova ZA) ovu točku dnevnog reda. 

 

TOČKA 12. IZVJEŠĆE O IZVRŠENJU PROGRAMA GRAĐENJA KOMUNALNE 

          INFRASTRUKTURE ZA 2018. GODINU ZA GRAD VALPOVO 

 

Goran Šimić  - ukratko je obrazložio predmetni materijal. 

 

Zdravko Ćorić - Odbor za financije i proračun je na svojoj 19. sjednici, održanoj 13. 

svibnja 2019. godine razmatrao predmetno izvješće, usvojio ga jednoglasno (4 glasa ZA), te 

predlaže Gradskom vijeću da ga usvoji u predloženom tekstu.  

 

Predsjednik otvara raspravu. Kako se nitko nije javio za raspravu, predsjednik 

zaključuje raspravu, te konstatira nakon provedenog glasovanja da su vijećnici usvojili 

jednoglasno (14 glasova ZA) ovu točku dnevnog reda. 

 

TOČKA 13. INFORMACIJA O STANJU SOCIJALNE SKRBI NA PODRUČJU GRADA 

          VALPOVA U 2018. GODINI 

 

Marko Vuksanić  - ukratko je obrazložio predmetni materijal. 

 

Zdravko Ćorić - Odbor za financije i proračun je na svojoj 19. sjednici, održanoj 13. 

svibnja 2019. godine razmatrao predmetno izvješće, usvojio ga jednoglasno (4 glasa ZA), te 

predlaže Gradskom vijeću da ga usvoji u predloženom tekstu.  

 

Predsjednik otvara raspravu. Kako se nitko nije javio za raspravu, predsjednik 

zaključuje raspravu, te konstatira nakon provedenog glasovanja da su vijećnici usvojili 

jednoglasno (14 glasova ZA) ovu točku dnevnog reda. 

 

TOČKA 14. PITANJA I PRIJEDLOZI 

 

.......... 

 

Budući se nitko nije javio za riječ pod ovom točkom dnevnog reda, predsjednik 

zaključuje rad 24. sjednice Gradskog vijeća Grada Valpova u 19,45 sati. 

 

 

………. 

 

      ZAPISNIČAR:               TAJNIK GRADA:              PREDSJEDNIK 

                 GRADSKOG VIJEĆA: 

 

Tonka Bartulović-F.       Zvonko Barišić, dipl. iur.           Dejan Pisačić, prof. 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


